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НОВИЙ СЕМЕСТР – НОВІ АМБІЦІЇ

У ГАФК СНАУ відбулося засідання 
педагогічної ради
Хвилиною мовчання вшану-
вали пам’ять загиблих Геро-
їв – студентів і випускників 
навчального закладу.

Розпочалася зустріч із 
нових кадрових призна-
чень. Відтепер Ірина Хлонь 
– заступник директора з 
виховної роботи, а Ольга 
Тютюнникова – завідувач 
навчально-методичного 
кабінету.

Про результати роботи 
структурних підрозділів у 
першому семестрі 2024-2025 
навчального року та основ-
ні напрямки діяльності у 
другому семестрі 2024-2025 
н/р доповідали заступники 
директора. 

Заступник директора 
з навчальної роботи Ми-
хайло Кліндух озву чив 
колегам інформацію про 
оновлення нормативної та 
навчально-методичної до-
кументації; вдосконалення 
функціонування внутріш-
ньої системи забезпечення 

якості освіти; проведення 
гостьових лекцій та неза-
лежного зовнішнього заміру 
знань студентів-менедже-
рів; організацію діяльності 
Школи педмайстерності; 
контроль за проведенням 
навчальних занять; участь 
в Інтернет-олімпіадах, кон-
курсах, міжнародних про-
єктах; розробку програми 
підготовки до проведення 
акредитації ОПП. Крім цьо-
го, Михайло Михайлович  
прозвітував щодо профорі-
єнтаційної діяльності, ро-
боти бібліотеки коледжу 
й інформаційного центру 
та повідомив про плани 
на ІІ семестр: проведення 
фокус-груп, анкетувань, 
акредитації; активізацію 
роботи з виробництвом. 

У виступі заступника 
директора з навчально-ви-
робничої роботи Олексан-
дра Дещенка йшлося про 
практичне навчання здо-
бувачів освіти в умовах во-

єнного стану, використання 
технологій для змішаної 
форми навчання. Серед 
іншого Олександр Олек-
сандрович говорив про під-
приємства, установи й орга-
нізації, з якими підписані 
договори та меморандуми 
про співпрацю; проаналі-
зував успішність практич-
ної підготовки здобувачів 
освіти за І семестр. Також 
доповідач розповів про ос-
новні напрямки роботи, 
заплановані на ІІ семестр 
поточного навчального 
року. Важливою складовою 
доповіді була інформація 
про роботу підрозділу з 
надання освітніх послуг 
у сфері професійної (про-
фесійно-технічної) освіти: 
ліцензування робітничих 
професій, розробка ме-
тодичного забезпечення, 
організація прийому тощо. 
Крім цього, заступник пові-
домив про напрямки робо-
ти навчальної лабораторії 
рослинництва.

Новопризначений за-
ступник з виховної робо-
ти Ірина Хлонь поділилася 
планами на ІІ семестр. Се-
ред іншого говорила про 
діяльність методоб’єднання 
кураторів навчальних груп 
і Центру молодіжної полі-
тики, роботу з соціально 
незахищеною категорією 
студентства, а також наці-
онально-патріотичне ви-
ховання здобувачів освіти.

Щодо результатів робо-
ти адміністративно-госпо-
дарської частини в першо-
му семестрі 2025-2025 н/р 
йшлось у виступі заступ-
ника директора з адміні-
стративно-господарської 
частини Наталії Чорнобай. 
Звучала інформація про 
ремонтно-будівельні ро-
боти в укриттях на тери-
торії коледжу, співпрацю 
з благодійними фондами, 
заходи забезпечення пра-
цездатності котельні, елек-
тротехнічні роботи тощо. 
Наталя Петрівна також 
ознайомила присутніх з 
основними напрямками 
роботи в другому семестрі.

Директор коледжу Ана-
толій Литвиненко подяку-
вав заступникам за ефек-
тивну роботу й закликав 
усіх педагогічних працівни-
ків акумулювати свої сили 
та можливості, щоб у дру-
гому семестрі мінімізувати  
освітні втрати.

Методист Олександр 
Гладушка запропонував 
ухвалити зміни до плану ро-
боти коледжу в ІІ семестрі, 
а Ірина Хлонь – затвердити 
план підвищення кваліфі-
кації на 2025 рік і результати 
підвищення кваліфікації 
педагогічних працівників з 
12.06.2024 р. по 22.01.2025 р. 

Протягом засіданн я 
учасники педагогічної ради 
ухвалили відповідні проєк-
ти рішень. 



Критеріями оцінки були зручність 
управління, гідний дизайн, висока ін-
формаційна місткість і динамічність, 
що забезпечує високу ефективність 
сайту в плані зацікавленості клієнтів 
і підвищенні іміджу закладу освіти. 
Загалом у рамках конкурсу комісія 
переглянула 651 вебсайт закладів 
фахової передвищої освіти. Вебсайт 
ГАФК СНАУ переміг у номінації «Кра-
щий інтуїтивний дизайн». 
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ОНЛАЙН

ВИЗНАННЯ

❞ Основні завдання на 2025 
рік – вижити в ці дні кля-

тої війни, продовжувати нести 
знання нашим дітям, розвивати 
їх вміння та навички, щоб вони 

❞ У нинішніх умовах мотива-
ція до розвитку надзвичай-

но важлива, – говорить заступник 
директора з навчальної роботи 
Михайло Кліндух. – Ініціативи 
Науково-методичного центру 
ВФПО допомагають нам постійно 

У нашого сайту найкращий інтуїтивний дизайн
Глухівський агротехнічний фаховий коледж СНАУ відзначили під час конкурсу на кращий 
вебсайт серед закладів фахової передвищої освіти «EDUCATION WEBSITE 2024»

рухатися вперед, поширюючи 
сучасні інформаційні технології в 
освітній процес та забезпечуючи 
новими зручними інструментами 
взаємодії всіх його учасників – 
здобувачів освіти, викладацького 
складу та батьків; акцентуючи 
увагу на важливості повного, опе-
ративного та зручного інформу-
вання про діяльність закладів 
освіти через інтернет; забезпечу-
ючи прозорість та інформаційну 
відкритість закладів освіти. Дя-
куємо організаторам конкурсу за 
такі можливості, готові підтриму-
вати наступні пропозиції, спря-
мовані на покращення підготовки 
висококваліфікованих фахівців.

Примітка:  інтуїтивний дизайн – 
рівень дизайну належить до відчутних 
якостей об’єкта і до того, які почуття 
вони викликають у користувача/
спостерігача. 

ПОЧАТОК РОКУ: ПІДСУМКИ ТА ПЛАНИ
У Глухівському агротехнічному фаховому коледжі СНАУ відбулися загальні збори 
трудового колективу

Зустріч розпочали з хвилини мов-
чання на знак шани загиблих Героїв, 
які віддали своє життя, захищаючи 
Україну та кожного з нас.

Після цього директор ГАФК СНАУ 
підбив підсумки минулорічної ро-
боти. Зокрема мова йшла про нор-
мативне забезпечення діяльності 

змогли відбудувати нашу країну. 
Ми продовжуємо писати історію 
коледжу, перегорнувши складний 
2024 рік. Але такі часи нас гар-
тують. Ми робимо все можливе, 
щоб наша робота була безпечною, 
навчання – якісне, а наш здобувач 
освіти – кращим на ринку праці, 
– зазначив директор коледжу 
Анатолій Литвиненко, додавши 
слова подяки всім, хто щодня 
робить свій внесок у розвиток 
навчального закладу, попри всі 
виклики сьогодення.

коледжу в умовах воєнного стану, 
пріоритетні напрямки роботи у 2024 
році, кадрову політику, контингент 
студентів, профорієнтаційні заходи. 
Крім цього, Анатолій Васильович 
говорив про результати онлайн-тес-
тувань, роботу з обдарованими сту-
дентами, публікації педагогічних 
працівників, участь у конкурсах та 
онлайн-олімпіадах, підготовку з 
робітничих професій, ліцензування 
та акредитацію. Керівник звернув 
увагу на важливість волонтерської 
діяльності, міжнародної співпраці, 
інформаційної політики. До того ж 
у виступі йшлося про матеріальну 
базу та фінансову діяльність коледжу. 

Методист Олександр Гладушка, 
додавши власних акцентів щодо до-
сягнень педагогічного колективу в 



Онлайн-зустріч організу-
вав Науково-методичний 
центр ВФПО в рамках ні-
мецько-українського про-
єкту «Сприяння розвитку 
професійної освіти в аграр-
них коледжах України». 
В обговоренні важливих 
питань стосовно практики 
взяли участь представники 
Асоціації Аграр Контакт 
Інтернаціонал, НМЦ ВФПО, 
представники аграрного 
бізнесу, відповідальні за 
організацію практики в за-
кладах фахової передвищої 
освіти і батьки майбутніх 
практикантів.

Під час круглого столу 
йшлося про агробізнес в 
Україні, кадровий дефіцит 
в умовах воєнного стану, 
важливість знань із німець-
кої мови, програми для 
перекладу тощо. Важли-
вим аспектом зустрічі було 
роз’яснення особливостей 
програми практики.

Студентка ГАФК СНАУ 
Діана Жуковська поділила-
ся враженнями від закор-
донної практики. Дівчина 
звернулася до тих, хто має 

намір пройти практику в 
Німеччині, закликавши їх 
не боятися цього досвіду та 
ретельно вчити німецьку 
мову, бо пряма взаємодія 
фермерів і практикантів 
(без посередників ґаджетів) 
є запорукою якісної робо-
ти, спрямованої на дієвий 
результат. Діана розповіла 
про роботу, відпочинок і 
спілкування в Німеччині 
та відповіла на запитання 
зацікавлених осіб.

Студент коледжу Андрій 
Скопенко також поділився 
враженнями і незабутніми 
емоціями. Хлопець говорив 

про підготовку до поїзд-
ки, культурні відмінності, 
адаптацію, спілкування з 
німецькою сім’єю, робо-
чий день у виноградниках 
і яблуневих садах, прожи-
вання тощо.

Перший етап відбору 
пройшли 11 студентів ГАФК 
СНАУ: Артур Богданець, 
Софія Родітелєва, Андрій 
Хандій, Віталіна Комісар-
чук, Олександр Лявенко, 
Данило Рябцев, Давид Мар-
данов, Гліб Сарнавський, 
Данило Борщ, Гліб Шестер-
ненко, Владислав Контри-
буц. Хто з них потрапить на 

омріяну закордонну прак-
тику, стане зрозумілим піс-
ля іспиту з німецької мови. 
Викладати її для претен-
дентів не тільки з нашого 
коледжу, а й інших учасни-
ків міжнародного проєкту 
«Сприяння розвитку про-
фесійної освіти в аграрних 
коледжах України» буде 
викладач іноземної мови 
Аліна Грудина.
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МІЖНАРОДНИЙ ПРОЄКТ

❞ Щиро дякую всім 
організаторам 

практики, Науково-ме-
т о д и ч ном у цен т р у 
ВФПО, Асоціації Аграр 
Контакт Інтернаціонал. 
Усі питання, що вини-
кали на першому етапі, 
вирішувалися миттєво. 
Чекаємо на наступний 
- після мовних курсів, 
- зазначив заступник 
директора з навчаль-
ної роботи Михайло 
Кліндух. -  Хочу всім 
побажати  миру, а сту-
дентам, які поїдуть в 
Німеччину, – прекрас-
них нових вражень.

2024 році, запропонував визнати ро-
боту директора коледжу задовільною. 

Голова профспілкової організації 
співробітників навчального закладу 
В’ячеслав Колесник відзвітував щодо 
виконання колективного договору 
в 2024 році, зосередивши увагу на 
своєчасній виплаті зарплати, забез-
печенні умов праці співробітників, 
наданні матеріальної допомоги, пре-
мій, заохочень тощо. Взявши участь 
в обговоренні цього питання, голова 
ревізійної комісії профспілкового 
комітету Глухівського агротехнічно-
го фахового коледжу СНАУ Микола 

Лисенко ознайомив присутніх із її 
актом про виконання профспілкового 
бюджету. У підсумку учасники захо-
ду оцінили роботу голови та членів 
профкому як задовільну. 

Далі відбулося фінальне обговорен-
ня проєкту колективного договору на 
2025-2027 роки. Голова робочої комісії 
з його створення, заступник дирек-
тора з навчальної роботи Михайло 
Кліндух ще раз ознайомив колектив зі 
змінами, яких зазнав документ відпо-
відно до законодавства, прийнятого в 
умовах воєнного стану. Зауважень не 
надійшло, тому документ прийняли 

в запропонованій редакції.
Оскільки термін повноважень 

цього складу профкому сплив, під час 
зборів необхідно було обрати нових 
представників трудового колекти-
ву. Згідно з ухваленим рішенням, 
на посаді голови профкому й далі 
працюватиме В’ячеслав Колесник. 
Разом із ним протягом 2025-2029 ро-
ків на захисті прав колег стоятимуть 
Сергій Антонов, Лариса Шакотько, 
Алла Низєва й Оксана Клєйншмідт. 
До складу ревізійної комісії увійшли 
Вячеслав Чалий, Неля Поцелуєва й 
Ольга Фурса.

Закордонна практика: важливі обговорення
Директор коледжу Анатолій Литвиненко, заступник директора з навчальної роботи 
Михайло Кліндух і здобувачі освіти взяли участь у круглому столі з питань проведення 
виробничої технологічної практики студентів аграрних закладів освіти в Німеччині
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ОНЛАЙН

Вступ до СНАУ 2025: алгоритми й новації
У ГАФК СНАУ відбулася онлайн-зустріч студентів випускних груп, представників 
адміністрації та викладачів із колегами Сумського національного аграрного 
університету

Під час заходу присутні отримали 
вичерпну інформацію щодо спеціаль-
ностей на факультетах, де наші випус-
кники можуть продовжити навчання. 

Серед іншого декан факультету 
економіки і менеджменту Світлана 
Лукаш закликала молодь ніколи не 
відкладати навчання на потім і пові-
домила про набір на нову спеціальність 
«Психологія бізнесу та управління». 
Також виокремила особливості нав-
чання у СНАУ, зазначивши в переліку 
лекції від практикуючих фахівців, 
стейкхолдерів, іноземних спеціалістів; 
практичні заняття з використанням 
інноваційних методів викладання; 
можливість отримати міжнародну 
освіту; діяльність англомовного й 
німецькомовного розмовного клубу з 
залученням носіїв мови тощо. Також 
пані Світлана озвучила міжнародні 
проєкти СНАУ та звернула увагу на ті 
заклади освіти, з якими університет 
співпрацює в рамках міжнародної 
академічної мобільності. Додатково 
наголосила на можливості отримати 
подвійний диплом – СНАУ та євро-
пейського університету.

У свою чергу заступник декану 
факультету агротехнологій та при-

родокористування Віталій Яценко 
надав інформацію про нові спеціаль-
ності: «Біотехнологія та біоінженерія» 
і «Туризм». Зробивши акцент на меті 
факультету нагодувати світ так, щоб 
не знищити природу, пан Віталій навів 
переваги професії агронома й зазначив 
6 причин, чому агрономія – це модно. 

Заступник декана інженерно-тех-
нологічного факультету Ірина Ри-
бенко нагадала про його унікальну 
матеріально-технічну базу, співпрацю 
з зовнішніми та внутрішніми стей-
кхолдерами й повідомила про нову 
спеціальність «Інжиніринг обладнання 
первинної переробки та зберігання 
аграрної продукції».

Заступник декана факультету бу-
дівництва та транспорту Олександр 
Драник, куди студенти коледжу всту-
пають на магістратуру, звернув увагу 
на необхідності ЄВІ та запевнив, що 
університет має напрацьовані алго-
ритми, щоб допомогти здобувачам 
освіти здати цей іспит. Також пан 
Олександр надав інформацію щодо 
спеціальності «Транспортні техно-
логії», пояснивши, що передусім це 
логістика, різноманітні перевезення, 
митне супроводження товарів тощо. 

Підсумовуючи зустріч, помічник 
ректора СНАУ з профорієнтаційної 
роботи Ніна Мельник ознайомила при-
сутніх із особливостями цьогорічної 
вступної кампанії, беручи за основу 
проєкт порядку прийому на навчання 
для здобуття вищої освіти. Йшлося про 
незмінні моменти й очікувані новації. 
Зокрема пані Ніна акцентувала на но-
вому алгоритмі обрахунку конкурсно-
го балу, де більшої ваги надаватимуть 
профільному вибірковому предмету. 
Насамкінець присутні студенти отри-
мали запрошення на підготовчі курси, 
пройшовши які, можна отримати до 10 
балів до конкурсного балу, що значно 
покращує шанси на вступ до СНАУ. 
Також Ніна Мельник порекомендувала 
майбутнім вступникам не нехтувати 
галузевим і регіональним коефіцієнта-
ми та звертати увагу на спеціальності з 
особливою державною підтримкою – у 
Сумському національному аграрному 
університеті таких 10. 

Заступник директора з навчальної 
роботи ГАФК СНАУ Михайло Кліндух 
подякував колегам зі СНАУ за зустріч 
і запевнив, що питання, які виникати-
муть, будуть оперативно вирішуватися 
спільними зусиллями. 
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РЕДАКЦІЙНА КОЛЕГІЯ: 

Захід проходив офлайн на факультеті агротех-
нологій та природокористування Сумського 
національного аграрного університету, наші 
студенти мали змогу приєднатися дистанційно. 

Здобувачів освіти 31АГ, 41АГ та 21Л разом із 
іншими учасниками ознайомили з матеріаль-
но-технічною базою кафедри "Садово-паркового 
та лісового господарств" і спеціальностями 
факультету. До того ж здійснили екскурсію до 
музею ґрунтів Сумщини.

Начальниця Державної служби якості 
освіти у Сумській області Алла Рябуха 
ознайомила учасників із нормативною 
базою з проведення моніторингів у закла-
дах освіти, а також надала рекомендації 
щодо створення відповідної програми.

Крім вищезазначеного, Олександр 
Олександрович отримав змогу перейня-
ти досвід проведення внутрішнього 
моніторингу в закладі освіти колег із 
Середино-Буди. 

Провідний німецький експерт 
доктор Берндт Ньор розповів 
педагогам пілотних коледжів 
про методи поливу, технічні 
вимоги до води, види зрошення; 
звернув увагу на економічні 
аспекти цього питання. Крім 
цього, під час вебінару мова 
йшла про стаціонарні, напів-

стаціонарні та кругові дощу-
вальні машини, субіригацію 
(управління ґрунтовими во-
дами) тощо.

Захід проходив у рамках ре-
алізації німецько-українського 
проєкту «Сприяння розвитку 
професійної освіти в аграрних 
коледжах України».

Можливості 
зі СНАУ

У рамках профорієнтаційної 
роботи  студенти Глухівського 
агротехнічного фахового коледжу 
СНАУ спеціальностей «Агрономія» 
та «Лісове господарство» стали 
учасниками Зимової школи СНАУ 
«Мій вибір – моє майбутнє»

Моніторинг якості освіти: корисний досвід
Заступник директора з навчально-виробничої роботи Олександр Дещенко взяв участь в 
онлайн-семінарі «Моніторинг якості освіти»

Міжнародний проєкт: 
постійне вдосконалення 
викладацького складу
Завідувач відділення агроінженерії Вячеслав 
Чалий разом із викладачками Ганною Мелутою 
та Наталією Гончаровою взяли участь в онлайн-
вебінарі: «Сучасні технології зрошення»


